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Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

     

 

Plats och tid Stora Ljungås, onsdagen den 24 april 2024 kl 08:00 – 15:54, ajourneringar kl. 09:36 – 10:00,  
kl. 12:25 – 13:27, kl. 14:39 – 15:36  

Beslutande Ledamöter 

Bengt Hilmersson (C), Ordförande, ej §§ 80-81 
Kenneth Max (M), 1:e vice ordförande 
Tony Willner (S), 2:e vice ordförande, ej §§ 80-81 
Roy Sjöberg (SD) 
Peter Larsson (SD) 
Sonor Anvarizyaei (S), ersättare för 
Daniel Andersson (S) 
Johan Larsson (S) 
Annette West (S) 

Forts. ledamöter 
Therése Lehtimäki (V) 
Anneli Hermansson (C) 
Veronica Nilsson (C) 
Arne Olsson (KD), ej § 79 
Daniel Dalén (KD) 
Mikaela Engström (M), ej § 78 
Annelie Hastig (M) 

 Ersättare 

Pelle Eriksson (SD) 
Christer Forsmark (S) § 70-79, 82-92 
Helen Persgren (MP) 70-73 
Inga Olausson (C) §§ 70-79, 82-92 
Christer Björnsson (L) §§ 70-78, 80-92 
Inga-Maj Dalén (L) §§ 70-73 
Solveig Eldenholm (M) §§ 70-73 
 

Beslutande ersättare 
Solveig Eldenholm (M), ersättare för  
Mikaela Engström (M) §§ 74-92 
Inga Olausson (C), ersättare för  
Bengt Hilmersson (C) §§ 80-81 
Christer Forsmark (S), ersättare för Tony Willner (S) 
§§ 80-81 
Christer Björnsson (L), ersättare för Arne Olsson (KD) 
§ 79  

Övriga 
närvarande 

Personalföreträdare 
Patrik Torin, Vision §§ 70-83 
 
Tjänstepersoner 
Ann-Charlotte Lilja, kommundirektör 
Sara Gårdeson, kanslichef 
Alfred Dubow, samhällsbyggnadschef §§ 87, 84-85, 
92  
Malin Lindberg, skolchef förskola/grundskola §§ 74, 
88-89 
Maria Olsson, socialchef §§ 74-75 
Viktoria Olander, controller §§ 75-76 
Ulrika Bergman, vård- och omsorgschef § 75 
Kaisa Lundqvist, controller §§ 78-82, 91 

Forts. tjänstepersoner 
Åsa Nyström Andersson, kvalitetsstrateg § 83 
Johanna Lovenbäck, kommunhandläggare § 77 
Thomas Johansson, skolchef gymnasiet/musikskolan 
§ 86-87 
Carola Gustavsson, läs- och skrivutvecklare § 88 
 
Övriga 
Öywind Thornander, projektledare e-arkiv, 
Svenljunga kommun § 77 
Bernt Lennde, ekonomikonsult § 82 

 

Utses att Justera Therése Lehtimäki (V) 

Plats och tid för 
Justering 

Kommunhuset, måndagen den 29 april kl. 10 

Paragrafer §§ 70-92 

 Underskrifter  Bestyrkande av anslag 

Sekreterare   Från och med Till och med 

2024-04-30 2024-05-21 
 Sara Gårdeson  Tid för anslag av protokollet 
Ordförande    

 Bengt Hilmersson (C) 
Kenneth Max (M) §§ 80-81 

  

Justerare    

 Therése Lehtimäki (V)   

Protokollet förvaras på kommunhuset i Vårgårda 
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§ 70 Dnr 2024-000001 

Upprop, val av justeringsperson samt godkännande av 
dagordningen 

Kommunstyrelsens beslut 

Therése Lehtimäki (V) väljs att justera dagens protokoll.   

Dagordningen godkänns med ändringen att ärendena Tilläggsanslag för 

ökade kostnader inom anpassad grundskola (dnr: 2024–000236) samt Tillägg 

till Renhållningsföreskrifter (dnr: 2024-000243) läggs till. 

 

I kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsen förrättar upprop. 
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§ 71 Dnr 2024-000002 

Personalföreträdare i kommunstyrelsen 2024 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att personalföreträdare får delta på dagens 

sammanträde med kommunstyrelsen, dock ej vid beslut. 

 

Sammanfattning av ärendet 

Personalföreträdare har enligt kommunallagen (7 kap. 10-19 §§) rätt att 

närvara vid sammanträden med andra nämnder än kommunstyrelsen. 

Kommunstyrelsen i Vårgårda beslutade den 2 mars 2011, § 36, att 

kommunstyrelsens ordförande skulle agera utifrån kommunallagens 

skrivning om personalföreträdares närvarorätt i nämnder 

Personalföreträdarna har att själva tillse att jämställdhet råder bland dem som 

är personalföreträdare. 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att personalföreträdare får delta på dagens 

sammanträde med kommunstyrelsen, dock ej vid beslut. 
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§ 72 Dnr 2024-000003 

Delegationsbeslut kommunstyrelsen 2024 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen godkänner redovisningen av de delegationsbeslut som 

förtecknats i protokoll den 24 april 2024. 

 

Sammanfattning av ärendet 

Kommunstyrelsen har överlåtit sin beslutanderätt till presidiet, utskott, 

ordförande och tjänstemän enligt Kommunstyrelsens delegationsordning. 

Dessa beslut ska redovisas till kommunstyrelsen. Redovisningen innebär inte 

att kommunstyrelsen omprövar eller fastställer delegationsbesluten. Däremot 

får kommunstyrelsen återta lämnad delegering eller föregripa ett beslut i ett 

enskilt ärende av den som fått beslutanderätten genom att själv ta över 

ärendet och fatta beslut. Redovisade delegationsbeslut månadsvis ger inte en 

rättvisande bild av jämställdheten bland delegaterna.  

 

Thomas Johansson, skolchef gymnasiet/musikskolan, anmäler följande 

beslut:  

* Beslut om statsbidrag för gymnasial lärlingsutbildning höstterminen 2023, 

2024-04-02 

 

Mikael Vårhall, säkerhetschef, anmäler följande beslut:  

* Säkerhetsprövning och placering i säkerhetsklass enligt 

säkerhetsskyddslagen, 2024-04-16 

 

Teresa Kalisky, gata/VA-chef, anmäler följande beslut: 

* Avtal tecknas med fastighetsägare till Fagrabo 1:13 och Fagrabo 1:12 om 

anslutning till kommunalt VA, 2024-03-01 

* Avtal tecknas med fastighetsägare till Fagrabo 1:8 om anslutning till 

kommunalt VA, 2024-03-06 

* Avtal om Stockholmsvägen VA-utbyggnad med Rörmossen Infra AB, 

2024-03-22 
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Maria Andersson, MAS, anmäler följande beslut: 

* Anmälan Lex Maria, 2024-04-19 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Kommunstyrelsen godkänner redovisningen av de delegationsbeslut som 

förtecknats i protokoll den 24 april 2024. 
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§ 73 Dnr 2024-000004 

Meddelanden kommunstyrelsen 2024 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen tar emot redovisningen av de meddelanden som 

förtecknats i protokoll den 24 april 2024. 

 

Sammanfattning av ärendet 

- Protokollsutdrag Tolkförmedling Väst Återbetalning av eget kapital, 2024, 

2024-03-22 

- Förordnande som notarius publicus 2024-05-01 till 2025-04-30,  

2024-04-04 

- Verksamhetsberättelse 2023 Kvinnojouren och Tjejjouren Olivia,  

2024-04-03 

- Protokoll Destination Vårgårda, 2024-03-22 

 

Följande handlingar skickas ut/publiceras senare: 

- Protokoll Omsorgsutskottet, 16 april 2024 

- Protokoll Utbildningsutskottet, 16 april 2024 

- Protokoll Samhällsbyggnadsutskottet, 17 april 2024 

- Protokoll Allmänna utskottet, 17 april 2024 

- Protokoll CSG (facklig samverkan), 18 april 2024 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Kommunstyrelsen tar emot redovisningen av de meddelanden som 

förtecknats i protokoll den 24 april 2024. 
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§ 74 Dnr 2024-000196 

Uppdrag i Budget och verksamhetsplan 2023-2025 - 
Handlingsplan barn/unga - information 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen tar emot informationen. 

 

Sammanfattning av ärendet 

I Budget- och verksamhetsplan 2023-2025 har förvaltningen fått i uppdrag 

att utarbeta en handlingsplan som rör barn och unga. Handlingsplanens syfte 

är att minska riskfaktorer och främja skyddsfaktorer för barn och ungdomar, 

förbättra samordningen mellan skola, socialtjänst och polismyndighet för 

tidig upptäckt och intervention samt genom uppsökande verksamhet 

identifiera och stödja barn och familjer i behov av extra resurser.  

Parallellt med detta arbete har förvaltningen under föregående år påbörjat ett 

annat arbetssätt med ett tydligare tillsammans-fokus och ansvarstagande för 

de gemensamma delarna, detta i enlighet med den politiska viljeinriktningen. 

Uppdraget kring en handlingsplan rörande barn och unga ligger väl i linje 

med det målarbete som pågår. 

Det finns i dagsläget en fungerande samverkan mellan såväl olika 

kommunala verksamheter som mellan kommunen och övriga intressenter. 

Vissa områden kräver dock en förbättrad samverkan och nya insatser som 

genomförs vilket också framförts politiskt. Utifrån detta har medarbetare och 

chefer arbetat med frågan och tillsammans tagit fram en handlingsplan i 

syfte att nå målsättningen.   

Planen ligger i linje med de politiska inriktningsmålen som antogs inför år 

2024 och som inte hade trätt i kraft när uppdraget gavs; ”Vårgårda kommun 

har trygga barn och elever med goda relationer som upplever nyfikenhet och 

intresse för studierna. Barn och elever får de kunskaper och färdigheter som 

behövs för att gå vidare i studier eller arbete och att kunna leva ett gott liv.” 

samt ”Alla Vårgårdabor har möjlighet att leva ett gott liv och får utifrån sina 

behov insatser av god kvalitet.”. Intentionen och själva handlingsplanen 

föreslås därför omhändertas och rapporteras inom ramen för 

måluppföljningen för de fokusområden och inriktningsmål som antogs inför 

2024. 
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Hållbarhetsanalys 

Hållbar ekonomi 

Den föreslagna handlingsplanen medför inte några direkta ökade 

ekonomiska kostnader. Det handlar snarare om att samordna de resurser som 

finns och utnyttja dem på bästa möjliga sätt. Vissa aktiviteter kan medföra 

något ökade kostnader men dessa förväntas omhändertas inom befintlig ram.  

 

Social hållbarhet 

Syftet med att arbeta med den upprättade handlingsplanen är att motverka de 

klyftor som finns och bidra till en ökad social hållbarhet bland barn och unga 

i Vårgårda. Intentionen är att alla barn och unga ska kunna nå sin fulla 

potential oavsett kön, funktionsvariation, bakgrund och vilken familj de fötts 

in i. Kommunen och det lokala samhället ska kompensera och målet är ett 

mer socialt hållbart Vårgårda.   

 

Hållbar miljö 

Förslaget medför inga positiva eller negativa konsekvenser.  

 

Utskottets förslag till beslut 

Kommunstyrelsen tar emot informationen. 

 

I kommunstyrelsen 

Maria Olsson och Malin Lindberg redogör för ärendet. 
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§ 75 Dnr 2024-000195 

Åtgärder utifrån budgetunderskott vård och omsorg - 
information 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen tar emot informationen. 

 

Sammanfattning av ärendet 

På kommunstyrelsen i mars redovisade förvaltningen månadsuppföljningen 

efter februari månad. Vård och omsorg prognosticerade då ett underskott om 

-5,5 miljoner. En stor del av underskottet går att härröra till den kommunala 

hemtjänsten. Med anledning av detta återkommer socialchef, vård- och 

omsorgschef samt controller till kommunstyrelsens möte i april för att 

muntligt närmare redogöra för vidtagna åtgärder samt vilken effekt dessa 

förväntas ge.   

 

Utskottets förslag till beslut 

Kommunstyrelsen tar emot informationen. 

 

I kommunstyrelsen 

Maria Olsson, Ulrika Bergman och Viktoria Olander redogör för ärendet. 
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§ 76 Dnr 2024-000146 

Återrapportering av statsbidrag 2023 - information 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen tar emot informationen. 

 

Sammanfattning av ärendet 

Regering och riksdag tilldelar kommuner statsbidrag till vissa riktade 

områden. Syftet med statsbidragen, är att ge stöd som ger förutsättningar till 

satsningar och utveckling inom områden. De flesta medlen gäller för 

innevarande år och de flesta medlen ska efter årets slut redovisas till 

respektive myndighet, vad som är genomfört och till vilka kostnader.  

Har inte medel använts ska dessa återbetalas. Det finns några få undantag där 

ingen återredovisning krävs. Verksamheterna har för varje statsbidrag en 

egen projektkod på vilken kostnader ska redovisas löpande, vilket underlättar 

vid uppföljning.  

Utöver den löpande återrapporteringen ska förvaltningen i april varje år 

upprätta en sammanställning över det ekonomiska utfallet för de statsbidrag 

som kommunstyrelsen har hanterat. 

De beviljade statsbidragen i denna redovisning för år 2023 avser 

* Vård och omsorg 4 statsbidrag om 11,2 mkr 

* Socialtjänsten 6 statsbidrag om 2,2 mkr 

* Utbildning 22 statsbidrag om 19,2 mkr. 

* KLK 1 statsbidrag om 0,9 mkr 

Återrapportering pågår under våren 2024.  

Det finns en rad aktiviteter som genomförs och planeras genomföras inom 

ramen för de olika statsbidragen, alla statsbidragen är intecknade.  

Statsbidragen är en viktig komponent och en förutsättning för att kunna 

bibehålla och fortsätta utveckla en god kvalitet inom verksamheterna. 
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Förvaltningens förslag till beslut 

Kommunstyrelsen tar emot informationen. 

 

I kommunstyrelsen 

Victoria Olander redogör för ärendet. 
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§ 77 Dnr 2024-000135 

Samverkansavtal E-arkiv i Sjuhärad 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta: 

Samverkansavtal kring e-arkiv i Sjuhärad godkänns. 

Fortsatt finansiering av e-arkiv år 2026 och framåt hänskjuts till 

budgetberedning 2025-2027. 

 

Sammanfattning av ärendet 

Ett e-arkiv är en funktion för långtidsbevarande och hållbar hantering av 

digital information som består av en teknisk lösning för långtidsbevaring 

(Systemet) samt en förvaltande organisation. 

Boråsregionen Sjuhärads kommunalförbund driver sedan hösten 2022 ett 

projekt tillsammans med kommunerna Ulricehamn, Tranemo, Herrljunga, 

Vårgårda, Bollebygd, Mark och Svenljunga med syfte att införa ett 

gemensamt e-arkiv i samtliga organisationer. Samverkansavtalet har tagits 

fram inom styrgruppen för projektet och behandlats i kommunchefsnätverket 

den 19 januari 2024. 

Ett elektroniskt arkiv är en förutsättning för kommunernas 

digitaliseringsarbete. Många arbetsprocesser är idag helt digitala och 

kommunernas information sparas i verksamhetssystem som inte är skapta för 

långtidsbevaring. 

Samverkansavtalet säkerställer en långsiktig förvaltning av Systemet och 

möjliggör för Värdkommunen, Ulricehamns kommun, att genomföra 

nödvändiga rekryteringar. Samverkansavtalet kommer från och med 1 

januari 2026 att finansiera två heltidstjänster i Ulricehamns kommun med 

ansvar för e-arkivet inklusive stöd till samverkanskommunerna i frågor 

gällande elektronisk arkivering. E-arkivarie kommer att rekryteras under 

2024 medan IT-resurs kommer att rekryteras efter att upphandlingen av 

Systemet är slutförd. Samtliga kostnader fram till 2025-12-31 tas av 

projektet och kommer inte att belasta kommunerna ytterligare. 

Den långsiktiga finansieringen av förvaltningsorganisationen baseras på en 

fast avgift per kommun samt en rörlig del utifrån kommuninvånarantal.  

Kostnader för Systemet, dess drift och kopplingar/integrationer mellan 

verksamhetssystem och Systemet täcks inte av fördelningsnyckeln i 
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samverkansavtalet.  

 

Ekonomi 

Samverkansavtalet reglerar kostnaden för förvaltningsorganisationen, det vill 

säga två heltidstjänster i Ulricehamns kommun. Kostnaden fördelas mellan 

parterna enligt en fördelningsnyckel bestående av en fast avgift motsvarande 

15 % av den totala kostnaden, fördelad på respektive part, samt en rörlig 

avgift baserad på befolkningsuppgift den 1 juli föregående år, hämtad från 

Statistiska Centralbyrån (SCB).  

Beräknad kostnad i kronor, 2024 års nivå: 

 

Utöver kostnaden för samverkansavtalet/förvaltningsorganisationen 

tillkommer kostnader i respektive kommun för Systemet och dess drift samt 

kopplingar mellan kommunens verksamhetssystem och Systemet.  

Efter kartläggning av andra kommuners och organisationers kostnad för e-

arkiv är uppskattningen att kostnaden för System och drift kommer att uppgå 

till omkring 100 000 kronor per år och kommun.  

Kopplingar/integrationer mellan Systemet och kommunens 

verksamhetssystem varierar beroende på system och kan uppgå till mellan 

20 000 kronor och 80 000 kronor eller mer. Den kostnaden kan minskas om 

flera kommuner har samma system och delar på kostnaderna. Respektive 

kommun avgör själva i vilken takt man vill ställa av till e-arkivet. 

Samtliga kostnader uppkommer efter projektets slut, det vill säga den 1 

januari 2026. Upphandlingen av Systemet genomförs under 2024.  

För Vårgårda kommun innebär det här en ökad kostnad om 150 000 kr som 

inte ryms inom befintlig budgetram, innefattande samtliga kostnader för 

förvaltarorganisationen, licenskostnader och integrationer. 
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Utskottets förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta: 

Samverkansavtal kring e-arkiv i Sjuhärad godkänns. 

Fortsatt finansiering av e-arkiv år 2026 och framåt hänskjuts till 

budgetberedning 2025-2027. 

 

I kommunstyrelsen 

Öywind Thornander redogör för ärendet. 
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§ 78 Dnr 2024-000178 

Kommunstyrelsens uppsikts- och kontrollplikt över 
ägda aktiebolag 2023  

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta: 

Upprättad skrivelse kring kommunstyrelsens uppsikts- och kontrollplikt över 

de kommunala aktiebolagen för år 2023 godkänns.  

 

Sammanfattning av ärendet 

I kommunallagen, 6 kap. 9 §, framgår att kommunstyrelsen årligen ska 

besluta om den verksamhet som kommunens bolag har bedrivit under 

föregående kalenderår har varit förenlig med det fastställda kommunala 

ändamålet och utförts inom ramen för de kommunala befogenheterna. Om 

kommunstyrelsen finner att så inte är fallet, ska den lämna förslag till 

kommunfullmäktige om nödvändiga åtgärder. 

Denna tjänsteskrivelse ämnar utgöra underlag för sådan prövning av 

Vårgårda kommuns verksamhet inom helägda aktiebolag som utgörs av 

Vårgårda Bostäder AB. 

 

Underlag för kommunstyrelsens uppsikts- och kontrollplikt över de 

kommunala aktiebolagen är: 

1. Föremål för bolagets verksamhet enligt Bolagsordning. 

2. Ägardirektiv som bl.a. uttrycker att verksamheterna ska bedrivas i enlighet 

med de kommunalrättsliga principerna. 

3. VD instruktioner. 

4. Dialogmöten mellan bolag och kommunstyrelse. 

5. Vårgårda Bostäders årsredovisning för 2023. 

 

Bolaget redovisar en måluppfyllelse utifrån ägardirektivet i sin 

årsredovisning. Alla mål förutom soliditetsmålet uppfylls. Soliditeten ska 

uppgå till minst 12 procent. För 2023 uppgår soliditeten till 5,7 procent. 

Under 2023 har bolaget förvaltat 53 lägenheter på Björnen/Kullingsleden åt 

kommunen. 



 

Kommunstyrelsen 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

18(44) 

Sammanträdesdatum 

2024-04-24 
 

 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

     

 

Under året har en intern värdering genomförts av samtliga fastigheter i 

bolaget. En nedskrivning av fastigheten Flaskeberget 2 har gjorts till 

marknadsvärdet med 1,1 mkr. 

Bolaget bedömer ekonomi som stabilt, men fokus framöver är att skapa ett 

större ekonomiskt handlingsutrymme bland annat genom att minska på 

låneskulden. 

Kommunstyrelsen har haft insyn i det arbete som bedrivits i bolaget under 

året. Bolagets VD har haft informationspunkter på 

kommunstyrelsesammanträden och det har också skett dialogmöten mellan 

bolagets styrelse och KS presidium under året.  

Via de underlag som reglerar bolagets verksamhet och genom de 

dialogmöten som hålls mellan bolag och kommunstyrelse, bedöms att 

kommunstyrelsen har nödvändig uppsikt och kontroll över det kommunala 

aktiebolaget.  

 

Utskottets förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta: 

Upprättad skrivelse kring kommunstyrelsens uppsikts- och kontrollplikt över 

de kommunala aktiebolagen för år 2023 godkänns.  

 

I kommunstyrelsen 

Mikaela Engström (M) anmäler jäv och lämnar lokalen. 

 

Ordföranden redogör för ärendet. 
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§ 79 Dnr 2024-000142 

Årsberättelse, revisionsberättelse och ansvarsfrihet 
2023, Sjuhärads Samordningsförbund  

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta: 

Kommunfullmäktige godkänner Årsredovisning 2023 för Sjuhärads 

Samordningsförbund, samt beviljar förbundsstyrelsens ledamöter 

ansvarsfrihet för år 2023.  

 

Notering 

Arne Olsson (KD) har inte deltagit i beslutet på grund av jäv. 

 

Sammanfattning av ärendet 

Förbundsstyrelsen fastställde i februari 2024 årsredovisning 2023 för 

Sjuhärads Samordningsförbund. Årsredovisningen och revisionsberättelsen 

har sänts till förbundsmedlemmarna för prövning av frågan om styrelsen ska 

beviljas ansvarsfrihet. I revisionsberättelse och i revisorbiträdenas PM för år 

2023 tillstyrker revisorerna att styrelsens ledamöter beviljas ansvarsfrihet för 

verksamhetsåret 2023. 

 

Utskottets förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta: 

Kommunfullmäktige godkänner Årsredovisning 2023 för Sjuhärads 

Samordningsförbund, samt beviljar förbundsstyrelsens ledamöter 

ansvarsfrihet för år 2023.  

 

I kommunstyrelsen 

Arne Olsson (KD) anmäler jäv och lämnar lokalen. 

 

Ordföranden redogör för ärendet. 
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§ 80 Dnr 2024-000214 

Årsredovisning och ansvarsfrihet för 
förbundsdirektionen 2023, Boråsregionen Sjuhärads 
kommunalförbund  

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta: 

Årsredovisning för förbundsdirektionen Boråsregionen Sjuhärads 

kommunalförbund 2023 godkänns.        

Ansvarsfrihet för direktionen samt de enskilda ledamöterna i direktionen i 

Sjuhärads kommunalförbund för verksamhetsåret 2023 beviljas. 

 

Notering 

Bengt Hilmersson (C) och Tony Willner (S) har inte deltagit i beslutet på 

grund av jäv. 

 

Sammanfattning av ärendet 

Sjuhärads kommunalförbund redovisar ett resultat på 695 tkr för 2023. Den 

största avvikelsen är förbundskansliet som redovisar ett positivt resultat om 

knappt 1 000 tkr, vilket härrör från högre ränteintäkter än budgeterat om ca 2 

000 tkr samt ett budgeterat överskott om 500 tkr. En avsättning om 1 500 tkr 

har gjorts till socionomutbildning vid Borås högskola, enligt beslut i 

Direktionen 2023-09-29. 

Förbundet har i budget och verksamhetsplan 2023 beslutat om två finansiella 

mål: 

1. Förbundets kostnader ska inte överstiga intäkterna  

2. Förbundet ska uppvisa ett eget kapital på lägst 4 mnkr.  

Det egna kapitalet uppgår till 12 569 tkr.  

Förbundets samlade bedömning är att verksamheten når såväl de finansiella 

som verksamhetsmässiga målen och att kraven för god ekonomisk 

hushållning kan anses vara uppfyllda. 

Enligt kommunallag (2017:725) ska förbundets revisorer pröva om 

verksamheten sköts på ett ändamålsenligt och från ekonomisk synpunkt 

tillfredsställande sätt, om räkenskaperna är rättvisande och om den interna 
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kontrollen är tillräcklig. Revisorerna ska även bedöma om årsredovisningen 

är förenligt med de mål som direktionen fastställt. 

I revisionsrapporten framgår att revisionskontoret bedömer att 

årsredovisningen har upprättats i enlighet med den kommunala bokförings- 

och redovisningslagen och i allt väsentligt ger en rättvisande bild av 

förbundets resultat och ställning. 

 

Utskottets förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta: 

Årsredovisning för förbundsdirektionen Boråsregionen Sjuhärads 

kommunalförbund 2023 godkänns.        

Ansvarsfrihet för direktionen samt de enskilda ledamöterna i direktionen i 

Sjuhärads kommunalförbund för verksamhetsåret 2023 beviljas. 

 

I kommunstyrelsen 

Bengt Hilmersson (C) och Tony Willner (S) anmäler jäv och lämnar lokalen. 

 

Kenneth Max (M) övertar ordförandeklubban i egenskap av 2:e vice 

ordförande i kommunstyrelsen. 

 

Kenneth Max (M) redogör för ärendet. 
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§ 81 Dnr 2024-000217 

Årsredovisning och ansvarsfrihet 2023 
Kommunalförbundet Tolkförmedling Väst  

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta: 

- Kommunfullmäktige godkänner Årsredovisning 2023 för Tolkförmedling 

Väst.  

- Kommunfullmäktige beviljar ledamöterna i direktionen för Tolkförmedling 

Väst ansvarsfrihet för år 2023. 

 

Notering 

Bengt Hilmersson (C) och Tony Willner (S) har inte deltagit i beslutet på 

grund av jäv. 

 

Sammanfattning av ärendet 

Årsredovisning för 2023 skickas ut till samtliga medlemsfullmäktige för 

beslut om att godkänna årsredovisningen samt beslut om ansvarsfrihet. Detta 

sker i enlighet med TFVs förbundsordning (16§).  

I enlighet med förbundsordningen ska förbundets årliga kostnader minst 

täckas av årets intäkter. Ett av de övergripande verksamhetsmålen är att 

verksamheten ska vara kostnadseffektiv. Intäkter fås genom förmedling av 

tolktjänster och förbundets största kostnader är arvoden till tolkar kopplat till 

tolkuppdrag. Den totala kostnaden för arvoden och de totala intäkterna är 

beroende av hur många tolktjänster som utförs. Förbundet ska debitera 

medlemmarna för utförda tjänster enligt självkostnadsprincipen.  

Resultatet för 2023 blev -215 tkr (4 177 tkr). Förbundet har under året haft 

oväntat höga konsultkostnader på grund av ett antal pågående juridiska 

ärenden, vilket har bidragit till ett negativt resultat för året. Även 

kostnaderna kopplat till IT-program och licenser är högre än budgeterat och 

beror på att det nya bokningssystemet har en högre driftskostnad än vad som 

budgeterats för året. Förbundet hade budgeterat med ett nollresultat under 

2023. 

Revisionen bedömer att TFV har bedrivit sin verksamhet på ett 

ändamålsenligt och från ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt. 

Förvaltningens förslag till beslut 
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Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta: 

- Kommunfullmäktige godkänner Årsredovisning 2023 för Tolkförmedling 

Väst.  

- Kommunfullmäktige beviljar ledamöterna i direktionen för Tolkförmedling 

Väst ansvarsfrihet för år 2023. 

 

Utskottets förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta: 

- Kommunfullmäktige godkänner Årsredovisning 2023 för Tolkförmedling 

Väst.  

- Kommunfullmäktige beviljar ledamöterna i direktionen för Tolkförmedling 

Väst ansvarsfrihet för år 2023. 

 

I kommunstyrelsen 

Bengt Hilmersson (C) och Tony Willner (S) anmäler jäv och lämnar lokalen. 

 

Kenneth Max (M) övertar ordförandeklubban i egenskap av 2:e vice 

ordförande i kommunstyrelsen. 

 

Kenneth Max (M) redogör för ärendet. 
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§ 82 Dnr 2024-000065 

Fördjupad nulägesbild av förskola/skola – ekonomiska 
förutsättningar 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen tar emot informationen. 

 

Sammanfattning av ärendet 

I budgetprocessen inför 2024 gjordes antaganden på vilka budget baserats. 

Under innevarande budgetår sker ständiga förändringar i verksamheten 

utifrån omvärld och elevvolymer, vilket kan ha effekter på det ekonomiska 

utfallet.  

För att öka kunskapen om förutsättningarna för verksamhet förskola/skola 

behövs en fördjupad nulägesbild som beskriver de olika parametrarna som 

påverkar budget.  

Ekonomiavdelningen har utifrån genomlysning av budgetutfall samt i dialog 

med verksamhetschef funnit faktorer som har påverkan på utfallet, vilka 

redogörs för vid sammanträdet.  

 

Utskottets förslag till beslut 

Kommunstyrelsen tar emot informationen. 

 

I kommunstyrelsen 

Kaisa Lundqvist och Bernt Lennde redogör för ärendet. 
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§ 83 Dnr 2024-000077 

Rekommendation från SKR gällande undertecknande 
av CEMR-deklarationen 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta:  

Vårgårda kommun ansluter sig till CEMR-deklarationens nio nya artiklar  

31-39. 

 

Sammanfattning av ärendet 

SKR uppmanar att kommuner som skrivit under CEMR-deklarationen för 

jämställdhet mellan kvinnor och män på lokal och regional nivå även 

ansluter sig till deklarationens nio nya artiklar. Kommuner och regioner som 

har undertecknat CEMR-deklarationen före 2023 behöver inte ställa sig 

bakom hela deklarationen igen. I stället bjuds de in att ansluta sig till och 

ratificera även de nio nya artiklarna och inlemma dessa i sitt arbete med att 

genomföra åtagandena i deklarationen. 

Att Vårgårda kommun ansluter sig till CEMR-deklarationens nio nya artiklar 

möjliggör bättre förutsättningar för olika grupper av kvinnor och män, 

flickor och pojkar att ha samma makt att forma samhället och sina egna liv i 

kommunen. Beslutet bidrar också till att kommunen är en pådrivande aktör i 

jämställdhetsarbetet, det grundläggande och lagstadgade uppdraget att främja 

jämställdhet mellan kvinnor och män, flickor och pojkar, och motverka 

diskriminering inom organisationen såväl som i samhället i stort.  

De tjänster, den service, det bemötande och den myndighetsutövning som 

kommunen handhar och som Vårgårdaborna har rätt till ska vara likvärdig 

oavsett kön. Vårgårda kommun ska vara en attraktiv arbetsgivare med 

delaktiga och engagerade medarbetare och då krävs att kommunens 

varumärke är naturligt kopplat till höga ambitioner och framgångsrika 

resultat när det gäller arbetet med ett rättvist och jämställt samhälle.  

På sikt väntas beslutet medföra att Vårgårda kommun som helhet bidrar till 

att i högre grad uppfylla de nationella jämställdhetspolitiska målen samt 

diskrimineringslagen.  

Beslutet bidrar också till genomförande av många av hållbarhetsmålen i 

Agenda 2030 och till att barns rätt till likvärdiga villkor beaktas.  

Beslutet antas inte medföra några direkta extra kostnader, eventuella 

ekonomiska konsekvenser av beslutet hanteras inom befintlig ram. 
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Utskottets förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta:  

Vårgårda kommun ansluter sig till CEMR-deklarationens nio nya artiklar  

31-39. 

 

I kommunstyrelsen 

Åsa Nyström Andersson redogör för ärendet. 
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§ 84 Dnr 2023-000360 

Svar på motion om serviceresor 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen återremitterar ärendet med följande motivering:  

Vi vill att förvaltningen tar fram kostnader för bägge förslagen i motionen. 

Dvs vad kostar det att införa arbetsresor och vilka alternativ används i 

regionen samt vad skulle det kosta kommunen och den enskilde om vi utökar 

färdtjänstområdet kontra att vi fortsätter med det system vi har just nu.  

 

Sammanfattning av ärendet 

Mattias Smok Palm (S) har inkommit med en motion som gäller 

serviceresor. Förslaget innebär två saker: att förvaltningen utreder frågan om 

arbetsresor för personer med funktionsnedsättning och att området för 

serviceresor ska utökas till hela regionen. 

Begreppet serviceresor innefattar flera delar där kommunen har ansvar för 

handläggning av främst färdtjänst och riksfärdtjänst. Andra serviceresor, så 

som sjukresor, ansvarar andra huvudmän för. 

Grunden för färdtjänst återfinns Lag (1997:736) om färdtjänst. Kommunen 

kan i stora delar styra över sina egna riktlinjer för färdtjänst och avgifter för 

färdtjänst. Villkor, så som färdsätt, hur många resor som får göras och 

färdtjänstområde, kan kommunen styra över i sina riktlinjer för färdtjänst. 

Gemensamt är dock att det krävs en individuell prövning för tillstånd till 

färdtjänst. 

Färdtjänst är ett komplement till kollektivtrafik och i takt med att allmän 

kollektivtrafik anpassas bättre till person med funktionsnedsättning så kan 

dessa med fördel användas istället. 

Om man vill resa till en plats utanför färdtjänstområdet kan man istället 

ansöka om riksfärdtjänst. Avgifterna skiljer sig åt och ansökan om 

riksfärdtjänst måste ske för varje resa. 

Arbetsresor 

Begreppet arbetsresor (resor till och från arbetet) ryms inom färdtjänst och 

följer samma regler och ansökningsförfarande som färdtjänst. Det som 

ibland menas med begreppet arbetsresor, i andra kommuner, är en annan 

avgiftsmodell där avgifter för just arbetsresor har en form av maxtaxa som 

motsvarar ett månadskort i kollektivtrafiken. Eftersom individuell prövning 

är en förutsättning för färdtjänst strider det mot Lag om färdtjänst att 
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automatiskt kvalificera någon grupp för ett färdtjänsttillstånd, vare sig för 

arbetsresor eller andra resor. 

 

Utökat färdtjänstområde 

Om kommunens färdtjänstområde utökas till att gälla hela regionen så 

minskar samtidigt möjligheten att söka riksfärdtjänst inom regionen. 

Ekonomiskt slår det olika beroende på vilken specifik resa det gäller, men 

totalt bedöms det bli dyrare för resenärerna, givet att nuvarande 

avgiftssystem är kvar. 

 

Förvaltningens bedömning 

Förvaltningen bedömer att motionens första förslag, att utreda arbetsresor, 

naturligtvis är genomförbart, men eftersom det saknas ekonomiska resurser 

så behöver dessa säkras innan en utredning blir meningsfull. 

I frågan om utökat färdtjänstområde bedömer förvaltningen att ett sådant 

förslag bör ses ihop med en total översyn av avgifterna för färdtjänst 

eftersom flera resor skulle bli väsentligt dyrare, både för kommunen och för 

den enskilde. Liksom med arbetsresor bör resurser säkras innan utredning 

blir meningsfull. 

Motionens förslag om arbetsresor (så som det förstås) är positivt för den 

enskildes ekonomi men har stor påverkan för kommunens ekonomi. Ur ett 

socialt hållbarhetsperspektiv kan förslag vara positivt om det bidrar till att 

utöka den potentiella arbetsmarknaden för personer med 

funktionsnedsättning. Förslaget om utökat färdtjänstområde är svårbedömt ur 

samtliga hållbarhetsperspektiv och det bör utredas vidare tillsammans med 

avgiftsmodell och övriga riktlinjer för färdtjänst. 

 

Utskottets förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta: 

Motionen avslås. 

 

I kommunstyrelsen 

Alfred Dubow redogör för ärendet. 
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Förslag till beslut på sammanträdet 

Tony Willner (S) yrkar på återremiss med följande motivering:  

Vi vill att förvaltningen tar fram kostnader för bägge förslagen i motionen. 

Dvs vad kostar det att införa arbetsresor och vilka alternativ används i 

regionen samt vad skulle det kosta kommunen och den enskilde om vi utökar 

färdtjänstområdet kontra att vi fortsätter med det system vi har just nu.   

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer proposition på om ärendet ska avgöras idag eller 

återremitteras och kommer fram till att kommunstyrelsen återremitterar 

ärendet. 

 

  

Beslutet skickas till 
Alfred Dubow, samhällsbyggnadschef 

Åsa Ekman, färdtjänsthandläggare 
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§ 85 Dnr 2023-000329 

Svar på motion om kommunens tätortsnära 
skogsområden 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen förslår kommunfullmäktige besluta: 

Motionen avslås. 

 

Sammanfattning av ärendet 

Helen Persgren (MP) och Gunnar Lennermo (MP) har inkommit med en 

motion om kommunens tätortsnära skogsområden. Förslaget innebär att 

kommunen ska peka ut riktning för skogsbruket, att skogsinnehavet ska 

skötas hyggesfritt, ekologiskt hållbart samt att kommunen ska ha 

regelbunden dialog med föreningar om hur friluftslivet ska värnas för att 

minimera negativ påverkan på mark och natur. 

Kommunfullmäktige har beslutat om en miljöberedning med målet att ta 

fram en miljöstrategi som kommunfullmäktige kan anta. En sådan 

miljöstrategi förväntas innehålla kommunens politiska ställningstaganden 

när det gäller hur kommunens egna skogsområden ska skötas. Förvaltningen 

bedömer att dialog och förankring bör ske inom ramen för 

miljöberedningens arbete. 

Motionens förslag har bäring på både ekologisk och social hållbarhet. Även 

om förslaget inte är helt tydligt med vilken strategi som bör antas för 

skogsbruket så förstås det av texten att motionärerna önskar en hög 

miljöambition för kommunens skogsbruk. Dialog med medborgare och 

föreningar bedöms som positivt hur social hållbarhetsperspektiv, men själva 

resultat i sig beror naturligtvis på om friluftslivet behöver begränsas eller ej. 

 

Utskottets förslag till beslut 

Kommunstyrelsen förslår kommunfullmäktige besluta: 

Motionen avslås. 

 

I kommunstyrelsen 

Alfred Dubow redogör för ärendet. 
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Förslag till beslut på sammanträdet 

Tony Willner (S) yrkar på att motionen ska anses besvarad och att man tar 

med frågan i miljöberedningen.  

 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer proposition på utskottets förslag till beslut och  

Tony Willners (S) yrkande och kommer fram att kommunstyrelsen beslutar i 

enlighet med utskottets förslag till beslut. 

 

 

Votering begärs. 

 

 

Den som vill besluta i enlighet med utskottets förslag röstar ja, den som vill 

besluta i enlighet med Tony Willners (S) förslag röstar nej. 

 

 

Omröstningsresultat 

Med 10 ja-röster mot 5 nej-röster beslutar kommunstyrelsen i enlighet med 

utskottets förslag till beslut. 
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Votering § 85    

Ledamot Ja Nej Avstår 

Bengt Hilmersson (C) X   

Anneli Hermansson (C) X   

Veronica Nilsson (C) X   

Kenneth Max (M) X   

Solveig Eldenholm (M) X   

Annelie Hastig (M) X   

Arne Olsson (KD X   

Daniel Dalén (KD) X   

Sonor Anvarizyaei (S)  X  

Johan Larsson (S)   X  

Annette West (S)  X  

Tony Willner (S)  X  

Therese Lehtimäki (V)  X  

Roy Sjöberg (SD) X   

Peter Larsson (SD) X   

Summa 10 5  
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§ 86 Dnr 2024-000199 

Samverkansavtal för naturbruksutbildningar 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta: 

Samverkansavtal kring naturbruksutbildning godkänns. 

 

Sammanfattning av ärendet 

I samband med inrättandet av Västra Götalandsregionen 1999 upprättades ett 

samverkansavtal mellan regionen och de 49 kommunerna kring 

naturbruksutbildning. Avtalet har därefter förlängts i olika omgångar och 

VGR har minskat antalet skolor vid vilka utbildningar bedrivs.  

Avtalet ger gymnasieelever boende i de 49 kommunerna tillgång till samtliga 

inriktningar på Naturbruksprogrammet som förstahandsmottagna. 

I grunden bygger avtalet på att regionen och kommunerna delar på 

kostnaderna för naturbruksutbildningarna inom gymnasieskolan så att 

regionen står för halva kostnaden och elevens hemkommun för halva 

kostnaden. Därutöver utgår ersättning till kommunerna i vissa fall då 

kommunen har elever som går på ett naturbruksgymnasium utanför regionen, 

alternativt i en friskola. Detta mot bakgrund av principen att regionen ska stå 

för halva kostnaden. 

Avtalet omfattar även vuxenutbildning och anpassad gymnasieskola. När det 

gäller dessa skolformer står kommunerna för hela kostnaden. 

I det avtal som föreslås gälla för perioden 2025 till 2028 finns ett 

utredningsuppdrag kring de ekonomiska delarna av avtalet. Fram till 2028 

ligger dock nuvarande villkor kvar. 

Hållbarhetsanalys 

Att ungdomar ges möjlighet att gå den utbildning de önskar är en viktig 

faktor för att gymnasieelever ska lyckas i sina studier. Gymnasiestudier som 

leder fram till examen är en av de viktigaste skyddsfaktorerna när det gäller 

unga vuxnas fortsatta liv. Det underlättar etablering på arbetsmarknaden och 

leder till mindre risk för ohälsa.  

Samverkansavtal som ger unga en reell möjlighet att utbilda sig inom det 

område som intresserar dem är därför en del av ett hållbart samhälle. I 

avtalet säkerställs även möjligheter för elever som inte är behöriga till ett 

yrkesprogram genom att det erbjuds platser inom introduktionsprogrammets 
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programinriktat val och yrkesintroduktion. Detta ger möjligheter för elever 

som av olika anledningar inte lyckats i grundskolan att ändå få gå en 

utbildning inom ett område som intresserar dem. 

Avslutningsvis fyller naturbruksutbildningar en viktig roll inom framtida 

kompetensförsörjning inom de gröna näringarna, vilket inte minst i en 

kommun som Vårgårda är samhällsviktigt.  

 

Utskottets förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta: 

Samverkansavtal kring naturbruksutbildning godkänns. 

 

I kommunstyrelsen 

Thomas Johansson redogör för ärendet. 
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§ 87 Dnr 2024-000183 

Upphandling lokaler för Fordon/Transport – information 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen tar emot informationen. 

Förvaltningen får i uppdrag att ta fram en genomlysning av konsekvenser 

både av ett framtida effektivt användande av befintliga lokaler och 

kostnadsutveckling för verksamheten Fordon och Transport. Samt att det 

säkerställs att kommunen kompenseras fullt ut för externa elever i 

vuxenutbildningen. 

 

Sammanfattning av ärendet 

Sedan tidigare är det känt att nuvarande lokaler för gymnasiets fordons- och 

transportutbildning har vissa brister.  

Förvaltningen väljer nu att initiera en upphandling för att se om det finns 

andra möjliga lokallösningar för verksamheten vid sidan av kommunens 

lokaler. 

Vid mötet medverkar fastighetschef Susanna Andersson och skolchef 

Thomas Johansson. 

 

Utskottets förslag till beslut 

Kommunstyrelsen tar emot informationen. 

Förvaltningen får i uppdrag att ta fram en genomlysning av konsekvenser 

både av ett framtida effektivt användande av befintliga lokaler och 

kostnadsutveckling för verksamheten Fordon och Transport. Samt att det 

säkerställs att kommunen kompenseras fullt ut för externa elever i 

vuxenutbildningen. 

 

I kommunstyrelsen 

Thomas Johansson och Susanna Andersson redogör för ärendet. 

 

  

Beslutet skickas till 
Thomas Johansson, skolchef gymnasiet/musikskolan 

Susanna Andersson, fastighetschef 
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§ 88 Dnr 2023-000370 

Riktad tillsyn på Lena skola av Skolinspektionen 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen godkänner förvaltningens svar i återrapport till 

Skolinspektionen.  

 

Sammanfattning av ärendet 

Under december 2023 genomförde Skolinspektionen en riktad tillsyn på 

Lena skola inom nedanstående områden:  

• Extra anpassningar och särskilt stöd  

• Extra studietid  

• Trygghet och studiero  

• Arbete mot kränkande behandling  

Inga brister konstaterades inom områdena trygghet och studiero samt arbete 

mot kränkande behandling, varpå utredning inom dessa områden lagts ned. 

Skolinspektionen har däremot riktat ett föreläggande mot huvudmannen 

inom områdena extra anpassningar och särskilt stöd samt extra studietid. I 

beslutet som härrör ärendet har Skolinspektionen specificerat vilka åtgärder 

kommunen bör vidta samt vad återrapporten ska innehålla. Återrapporten ska 

vara Skolinspektionen tillhanda senast 30 april.  

Förvaltningen framhåller att samtliga åtgärder omhändertagits och 

återrapport kunnat ske gällande önskat innehåll.  

 

Utskottets förslag till beslut 

Kommunstyrelsen godkänner förvaltningens svar i återrapport till 

Skolinspektionen.  

 

I kommunstyrelsen 

Malin Lindberg och Carola Gustavsson redogör för ärendet. 

 

  

Beslutet skickas till 
Malin Lindberg, skolchef förskola/grundskola 
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§ 89 Dnr 2023-000479 

Svar på medborgarförslag - Flexiblare fritidstider 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta: 

Medborgarförslaget avslås.  

 

Sammanfattning av ärendet 

Ett medborgarförslag har inkommit från Gabriella Svanbacke, 2023-12-07 

angående flexiblare fritidstider. Förslaget innebär att det ska finnas större 

flexibilitet gällande öppethållande av fritidsverksamhet och barnomsorg så 

att tiderna anpassas utifrån föräldrarnas arbetstider. Förslagsställaren önskar 

möjlighet att hämta och eller lämna barn utanför de tider som är beslutade i 

dagsläget då alla föräldrar inte har möjlighet att förhålla sig till dessa.  

Förutsättningar för bland annat fritidshemmets verksamhet regleras i 

Skollagen SFS nr: 2010:800. Direktiv för omfattning av 

fritidshemsverksamhet regleras i kapitel 14 enligt nedan: 5 § En elev i någon 

av de skolformer som anges i 3 § ska erbjudas utbildning i fritidshemmet i 

den omfattning som behövs med hänsyn till föräldrarnas förvärvsarbete eller 

studier eller om eleven har ett eget behov på grund av familjens situation i 

övrigt. I dagsläget innebär Vårgårda kommuns tillämpningsföreskrifter att all 

barnomsorg/fritidsverksamhet har ett öppethållande mellan klockan 06.00 

och 18.00, då mer än 12 timmars ramtid inte är nödvändig.  

Vid genomgång av öppettider för övriga kommuner i riket kan konstateras 

att barnomsorg/fritidshem inte öppnar förrän tidigast 06.00 (exempelvis 

Stockholm, Göteborg, Malmö, Uppsala, Linköping, Västerås) En stor 

anledning till detta är utifrån hänsyn till barns behov av sömn och dygnsvila. 

Teoretiskt sett skulle flexiblare öppettider kunna genomföras inom en 

förskola och ett fritidshem inom kommunen, men då verksamheten enligt lag 

ska präglas av lika tillgång till utbildning, är ett sådant alternativ inte möjligt. 

(1 kap. 8§ skollagen) Ett utökat öppethållande motsvarande två timmar per 

dag inom kommunens förskolor och fritidshem, skulle innebära en ökad 

kostnad för verksamheten motsvarande 3,3 miljoner. Förslaget om flexiblare 

öppethållande av fritidsverksamhet/barnomsorg saknar finansiering i 

nuvarande budget. 
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Utskottets förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta: 

Medborgarförslaget avslås.  

 

I kommunstyrelsen 

Malin Lindberg redogör för ärendet. 

 

Förslag till beslut på sammanträdet 

Tony Willner (S) yrkar bifall till medborgarförslaget med följande 

motivering:  

I ett Vårgårda där vi ska vara lösningsfokuserade och överträffa 

förväntningarna för våra medborgare så måste vi kunna lösa att en förälder 

som arbetar och har arbetstider som inte stämmer överens med våra normala 

öppettider ska ha möjlighet att få den barnomsorg som behövs för att komma 

till och från sitt arbete. Jag tror att detta är ett litet problem som måste gå att 

lösa lokalt om det gäller någon enstaka eller ha någon förskola eller fritids 

där man samlar dom som har detta behov precis som förvaltningen själva 

skriver.  

Jag hade en interpellation ställd till utbildningsutskottets ordförande  

Annelie Hastig som svarade att detta måste gå att lösa jag tror att vi politiskt 

är överens om att detta kan lösas.  

 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer proposition på utskottets förslag till beslut och  

Tony Willners (S) bifallsyrkande och kommer fram till att kommunstyrelsen 

beslutar i enlighet med utskottets förslag till beslut. 
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§ 90 Dnr 2024-000005 

Rapporter kommunstyrelsen 2024 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen tar emot redovisningen av de rapporter som förtecknats i 

protokoll den 24 april 2024. 

 

Sammanfattning av ärendet 

Kommunstyrelsens ledamöter rapporterar från externa uppdrag. Även 

förvaltningen rapporterar om vissa frågor.  

Om möjligt ska ärendet analyseras i samband med att rapporten lämnas.  

 

Mikaela Engström (M):  

* Tillfartsväg förskola tätort – information 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Kommunstyrelsen tar emot redovisningen av de rapporter som förtecknats i 

protokoll den 24 april 2024. 

 

I kommunstyrelsen 

Bengt Hilmersson (C) rapporterar om följande ärende: 

• Möte med Västra Civilförsvarsregionen, 2024-04-19  

 

Tony Willner (S) rapporterar om följande ärende: 

• Länsstyrelsens uppföljning av kommunens krisarbete, 2024-04-18 

 

Ann-Charlotte Lilja, kommundirektör, rapporterar om följande ärende: 

• Länsstyrelsen med flera myndigheter trycker på kommunernas 

uppdrag gällande kommunikation. Förvaltningen planerar för att 

utöka kriskommunikation. 
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§ 91 Dnr 2024-000236 

Tilläggsanslag för ökade kostnader inom anpassad 
grundskola 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta: 

Tilläggsanslag om 2,8 miljoner kronor till anpassad grundskola under 2024 

beviljas. 

 

Sammanfattning av ärendet 

I samband med budgetbeslutet fastställer kommunfullmäktige årligen ett 

kommunbidrag till verksamheterna. En del av kommunens budgetunderlag 

utgörs av en demografimodell för att reglera för befolkningsförändringar 

inom bland annat förskola, fritids och grundskolan. De verksamheter som 

inte får ökade volymer kompenserade genom demografimodellen behöver 

lyftas genom särskilda äskanden. Anpassad grundskola är en verksamhet 

vars volymförändringar inte omfattas av demografimodellen.   

Kommunstyrelsen beslutade 2024-01-31 § 22 att ge förvaltningen i uppdrag 

att ta fram underlag för en fördjupad nulägesbild av de ekonomiska 

förutsättningarna för förskola/skola. Resultatet av analysen presenteras i 

rapporten Analys av ekonomin i Förskola/Grundskola i Vårgårda 2020-2024. 

Analysen visar att antalet elever i anpassad grundskola har ökat och tar en 

allt större del av grundskolans budgettilldelning i anspråk. För anpassad 

grundskola har de budgeterade kostnaderna ökat med 2,8 miljoner kronor 

mellan 2020 och 2024, en ökning som kan hänföras till ökat elevantal.   

Eftersom ingen tilldelning med motsvarande belopp har skett i 

kommunfullmäktiges beslutade kommunbidrag är denna kostnadsökning inte 

kompenserad i verksamhetens budgetram under 2024. 

Beslutet om tilläggsanslag innebär att kommunens resultatmål sänks med 2,8 

miljoner kronor, från 8,5 till 5,7 miljoner kronor. 
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Utskottets förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta: 

Tilläggsanslag om 2,8 miljoner kronor till anpassad grundskola under 2024 

beviljas. 

 

I kommunstyrelsen 

Kaisa Lundqvist redogör för ärendet. 

 

Förslag till beslut på sammanträdet 

Tony Willner (S) yrkar på ett tilläggsanslag på 6,6 mkr för att täcka 

kostnaderna man idag på kommunstyrelsen presenterat i den fördjupade 

analysen av ekonomin av förskola/skola. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer proposition på utskottets förslag till beslut och  

Tony Willners (S) yrkande och kommer fram till kommunstyrelsen beslutar i 

enlighet med utskottets förslag till beslut. 

 

Votering begärs. 

 

Den som vill besluta i enlighet med utskottets förslag röstar ja, den som vill 

besluta i enlighet med Tony Willners (S) förslag röstar nej. 

 

Omröstningsresultat 

Med 10 ja-röster mot 5 nej-röster beslutar kommunstyrelsen i enlighet med 

utskottets förslag till beslut. 
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Votering § 91    

Ledamot Ja Nej Avstår 

Bengt Hilmersson (C) X   

Anneli Hermansson (C) X   

Veronica Nilsson (C) X   

Kenneth Max (M) X   

Solveig Eldenholm (M) X   

Annelie Hastig (M) X   

Arne Olsson (KD X   

Daniel Dalén (KD) X   

Sonor Anvarizyaei (S)  X  

Johan Larsson (S)   X  

Annette West (S)  X  

Tony Willner (S)  X  

Therese Lehtimäki (V)  X  

Roy Sjöberg (SD) X   

Peter Larsson (SD) X   

Summa 10 5  
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§ 92 Dnr 2024-000243 

Tillägg till Renhållningsföreskrifter 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta: 

§ 28 Renhållningsföreskrifter Vårgårda kommun kompletteras med: 

Som nyttjanderättshavare har du rätt att elda det torra trädgårdsavfallet som 

uppkommer på aktuell fastighet. Detta räknas inte som att samla in och 

förbereda det för återvinning. Du får däremot inte hämta utsorterat 

trädgårdsavfall hos någon annan och elda det på din egen fastighet. 

 

Sammanfattning av ärendet 

Kommunens renhållningsföreskrifter styr enskildas möjlighet att elda 

trädgårdsavfall på sin egna fastighet. I föreskrifterna står det: 

28 § Trädgårdsavfall från fastigheten får komposteras på fastigheten utan 

särskild anmälan.  

Torrt trädgårdsavfall som inte kan utnyttjas för kompostering får eldas 

endast om det kan ske utan att olägenhet uppstår och inte strider mot andra 

föreskrifter eller beslut. 

Förbud mot eldning till skydd för människors hälsa och miljön meddelade 

med stöd av 40 § förordningen (1998:899) om miljöfarlig verksamhet och 

hälsoskydd, utfärdade med stöd av förordningen (2003:789) om skydd mot 

olyckor eller annan författning samt brandriskvarning måste beaktas. 

 

Genom att komplettera föreskrifterna kan kommunen förtydliga att 

möjligheten finns, trots nya nationella föreskrifter. Föreslaget tillägg är: 

Som nyttjanderättshavare har du rätt att elda det torra trädgårdsavfallet som 

uppkommer på aktuell fastighet. Detta räknas inte som att samla in och 

förbereda det för återvinning. Du får däremot inte hämta utsorterat 

trädgårdsavfall hos någon annan och elda det på din egen fastighet. 
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Förvaltningens förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta: 

§ 28 Renhållningsföreskrifter Vårgårda kommun kompletteras med: 

Som nyttjanderättshavare har du rätt att elda det torra trädgårdsavfallet som 

uppkommer på aktuell fastighet. Detta räknas inte som att samla in och 

förbereda det för återvinning. Du får däremot inte hämta utsorterat 

trädgårdsavfall hos någon annan och elda det på din egen fastighet. 

 

I kommunstyrelsen 

Alfred Dubow redogör för ärendet. 

 

  

 

 

 

 


